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Nejabsurdnější poplatky souvisejí 
s internetem 

Mluvčí tuzemských bank považují za nej-
absurdnější účtované poplatky ty, které souvi-
sejí s internetovým bankovnictvím. Vyplývá to 
z průzkumu serveru bankovnipoplatky.com. 
Server organizuje již třetí ročník ankety o nej-
absurdnější bankovní poplatek. 

Mluvčí devíti oslovených bank označili 
nejčastěji za nejabsurdnější poplatek za výpis 
z účtu zaslaný elektronickou cestou, poplatek 
za službu internetbanking a poplatek za zjiště-
ní zůstatku přes bankomat nebo přes internet-
banking. Dále jmenovali poplatky za připsání 
úroku, rozměnění peněz, účetní položku a 
neoprávněnou reklamaci. 

„Zaujaly mne dva poplatky – za internetban-
king a výpis z účtu zaslaný elektronickou 
cestou. Domnívám se, že dnešní doba elektro-
nickému bankovnictví skvěle nahrává a bránit 
klientovi v jednoduché cestě ke správě svého 
účtu je pro banky značný handicap,“ uvedl 
mluvčí ČSOB a její marketingové značky 
Poštovní spořitelny Marek Roll. 

„Za nejabsurdnější bankovní poplatky pova-
žuji většinu z nich. Je to nekonečně neohledu-
plné chování, které se na českém bankovním 
trhu bohužel stalo standardem,“ uvedl mluvčí 
mBank Jan Burian. mBank nabízí zřízení a 
vedení účtu bez poplatků. 

Naopak podle mluvčí České spořitelny Kris-
týny Havligerové jsou poplatky účtované 
bankou opodstatněné. „Naše poplatková poli-
tika je dlouhodobě transparentní a férová, 
klienti vědí, za co platí,“ uvedla. Samozřejmě 
jsou podle ní i poplatky, které jsou neopodstat-
něné a ČS je neúčtuje. Jde např. o poplatek za 
připsání úroku, poplatek za neoprávněnou 
reklamaci či poplatek za zjištění zůstatku přes 
internetbanking. 

Od 1. prosince 2007 probíhá 1. kolo hlaso-
vání v anketě o nejabsurdnější poplatek. Do-
posud hlasovalo na 19 tisíc návštěvníků webu. 
Finálové kolo hlasování se uskuteční v únoru.  

Situace skutečně není radostná a lze říci, že všichni už ztrácejí nervy. Ani záchranné lano zajiště-
ných fondů nestačilo k udržení statistiky v plusu, takže fondy v celku ztratily 60 mil. Kč. 

Dokonce ani fondy peněžního trhu nepomohly, když skončily také pod nulou, ale nejvíc se na 
situaci podepsaly čtvrtmiliardové odkupy z dluhopisových fondů. Ty nevyrovnalo ani 200 mil. Kč, 
které získaly zajištěné fondy ČSOB. Šlo tedy o nejhorší týden za více než rok, pokud nepočítáme 
předvánoční týden sezonního odlivu téměř 400 milionů z fondů peněžního trhu. 

Minulý týden z akciových fondů 
sice uteklo jen 60 mil Kč, což 
v momentální situaci volného pádu 
trhů neznačí žádnou velkou paniku. 
Zároveň ovšem silně klesla i chuť 
investovat do smíšených fondů, když 
jen málo překročila 50 mil. Kč. 

Pohled na výkonnost fondů je 
skutečně odstrašující. Roční ztráty 
akciových fondů dosahují až 10 %  
a třeba takový ISČS Global Stock FF 
vykazuje už -17,6 %. To ale stále nic 
není v porovnání s -35 % ČSOB 
Realitního mixu. Ovšem i mezi smí-
šenými fondy najdeme 8% roční 
poklesy. Globální korekce zatím nenabízí příliš optimismu a čekání na dno propadu se stále víc 
podobá proslulému čekání na Godota. Trhy vykazují nejhorší výkony za poslední roky, ty americké 
například jen za minulý týden ztratily nejvíc za posledních pět let. Rozvíjející trhy pak – jako ob-
vykle – propadají ještě hlouběji. Koriguje rovněž ruský akciový trh, který byl dosud ke globálním 
vlivům poměrně imunní. 

Ten náš pražský již ztratil celoroční výnos, od začátku roku 14 % a od svého říjnového maxima 
téměř 20 %. Slabou útěchou snad může být (zatím) jen vzpomínka na letní korekci v roce 2006 
s poklesem o 24 %. Ovšem i její hloubce jsme se přiblížili už v pátek dopoledne, kdy burza padala 

(Pokračování na stránce 2) 

Fondy padají spolu s kapitálovými trhy 

Ochrana klientů posílí 

AKTUÁLNĚ 

Poslanecká sněmovna přijala koncem minu-
lého roku významnou novelu zákona číslo 
634/1992Sb. o ochraně spotřebitele, nyní tak 
zbývá jen její schválení v Senátu a podpis pre-
zidenta republiky. Novela implementuje poža-
davky Směrnice Evropského parlamentu 
a Rady 2005/29/ES o nekalých obchodních 
praktikách vůči spotřebitelům na vnitřním trhu. 

V zákoně se objevují 
zcela nové pojmy jako 
klamavé a agresivní 
obchodní praktiky apod. 

Mimo jiné se význam-
nou měrou posiluje úlo-
ha kodexů. Zatímco 
dosud byly kodexy dob-
rovolnou záležitostí růz-
ných profesních sdruže-
ní a jejich nedodržování 
bylo postižitelné pouze  
v rámci těchto organiza-
cí, podle novely zákona o ochraně spotřebitele 
bude uzákoněna povinnost dodržovat takový 
kodex, pokud se k tomu podnikatel zavázal, 
což je velmi významný posun! Přitom většina 
asociací má vypracovaný nějaký kodex, takže 

se o to důležitějším stane i členství v příslušné 
profesní asociaci. 

Například ČNB má tak mimo jiné možnost 
za porušení etického kodexu, k jehož dodržo-
vání se podnikatel před svými klienty hlásí, 
uložit pokutu až do výše 5 milionů Kč. 

Vzhledem k tomu, že se zákon vztahuje i na 
poskytování finančních služeb, je dobré se 

s klíčovými ustanovení-
mi včas seznámit. Jedná 
se zejména o nové usta-
novení §§ 4, 5 a 5a, které 
definují jak nekalé ob-
chodní praktiky, tak i 
klamavé či agresivní 
obchodní praktiky. Jejich 
výčet pak obsahují přílo-
hy, a přestože je jejich 
vymezení pochopitelně 
obecnější, mnohé „grify“ 
v nich jistě každý pozná.   

Znění dotyčných paragrafů včetně příloh 
otiskne lednové číslo časopisu FP-finanční 
poradce. Podobným směrem se ostatně vydala  
i Evropská komise, o jejíchž aktivitách se  
v tomto čísle dozvíte také. 

 

Čtěte odborný časopis 

FP-finanční poradce 
 

• každý měsíc – časopis  
FP-finanční poradce 
• každý týden – 
zpravodajský newsletter 
FPnews 
• každý den – 
profesionální website 
FPweb.cz 

 

Objednávky předplatného na zelené lince  
800 11 00 22 nebo na http://www.FPweb.cz 

 

Ukázkový výtisk ZDARMA: 
http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=FP 
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ZE ZAHRANIČÍ 

Koruna na rekordu vůči euru i dolaru 
Koruna během dopoledne 15. ledna umazala předchozí ztráty a posílila na nový rekord vůči euru 

25,82 Kč/EUR. Vyplývá to z informací serveru Patria Online. Proti dolaru koruna před polednem 
rovněž posílila na 17,40 Kč/USD. 

Doháníme Západ: Mzdy jsou už na polovině  
Čeští zaměstnanci se mají rok od roku lépe. Průměrný 

růst mezd překonává inflaci, a tak se jim reálně zvyšuje 
životní úroveň. Deficit, který jsme v období centrálně 
řízené ekonomiky nabrali, se nám tak daří postupně 
snižovat. Zatímco ještě před pěti lety dostávali Češi 
necelých 45 %  průměrné mzdy svých západních souse-
dů, v současné době již vydělávají 48,75 % toho, co 
Rakušané a 51,13 % průměrné mzdy Němců. K tomu 
pomáhá i posilující koruna, která dále zvyšuje průměr-
né výdělky vyjádřené v eurech nebo dolarech. „Klíčové 
pro měnovou politiku teď bude, zdali sbližování mezd 
bude dále probíhat hlavně díky posilování měny, anebo nepřímo přes vyšší inflaci,“ uvedl pro ser-
ver iHNed.cz analytik Raiffeisenbank Aleš Michl. ČR si totiž může ve srovnání se Západem, i přes 
aktuálně vysokou inflaci, užívat nízké cenové hladiny. To ale nebude trvat neustále. „Ještě dlouhou 
dobu bude podle mě existovat veliký tlak na zvyšování cen v obchodech a především ve službách 
vyvolaný rostoucí kupní sílou domácností. Prostě s tím, jak se naše platy budou více blížit Západu, 
bude totéž vesměs platit i o cenách,“ tvrdí Michl. I přes rostoucí cenovou hladinu by ale sbližování 
mezd nemělo dlouhodobě výrazně zpomalit. K částečnému zpomalení nicméně dojde pravděpo-
dobně letos. „Naše reálná mzda poroste nejpomaleji za posledních sedm let,“ předpovídá Michl.  
V roce 2006 se cenová hladina v Česku pohybovala na 58 % oproti Německu nebo Rakousku.  

Guvernér Tůma čeká pokles inflace na tři procenta   
Nynější výrazný nárůst míry inflace v České republice je podle guvernéra České národní banky 

Zdeňka Tůmy výsledkem spíše náhodného spolupůsobení dvou skupin faktorů a bude brzy překo-
nán. „Očekáváme, že v časovém horizontu 12 až 18 měsíců se vrátíme k inflaci kolem 3 % ,“ řekl 
Tůma na mezinárodní konferenci finančníků ve Vídni. V prosinci Český statistický úřad zazname-
nal zrychlení meziroční inflace na 5,4 %, v lednu se očekává další zvýšení asi na 6 %. Za hlavní 
inflační faktory označil Tůma jednak dopady světových cen potravin a energií, jednak důsledky 
vnitřních reforem, zejména zvýšení nájemného.  

ČNB chce, aby zrychlení inflace zůstalo epizodou 
ČNB učiní vše pro to, aby právě probíhající dočasné zrychlení inflace zůstalo pouhou epizodou 

omezenou na rok 2008, a samozřejmě také, aby cena za toto udržení zůstala v rozumných mezích. 
Uvedl to viceguvernér ČNB Miroslav Singer v článku uveřejněném v časopisu Ekonom. „Přesto 
však nelze doufat, že tak, jako tomu bylo před rokem či dvěma, peníze u nás i v budoucnu bu-
dou ,téměř zadarmo‘,“ dodal Singer. 

Cena zlata na 914 dolarech 
Zlato se 14. ledna pevně usadilo nad hranicí 

900 USD za troyskou unci a jeho promptní 
cena vystoupila až na nové maximum  
914 USD. Nejpopulárnější drahý kov těžil  
z výrazného poklesu dolaru a očekávání ra-
zantního snižování úrokových sazeb v USA.  

Krize dorazila do Evropy 
V Británii spadly ceny domů nejvíc od roku 

1992. České akcie vymazaly skoro celý loňský 
zisk. Obavy, že finanční krize šířící se z Ame-
riky zasáhne Evropu, se naplňují.  Objevují se 
také první vážná varování, že finanční krize 
může zpomalit ekonomický vzestup ČR. Sláb-
nou i Německo, Francie, Španělsko a Itálie, 
tedy země, které jsou rozhodující pro české 
vývozce. Ani země střední a východní Evropy 
zřejmě neuniknou dopadu problémů kvůli 
krizi na trhu bydlení v USA. Řekl to první 
náměstek Evropské banky pro obnovu a roz-
voj (EBRD) Varel Freeman. Obavy z recese 
americké ekonomiky už nyní nepříznivě ovliv-
ňují finanční trhy po celém světě. Freeman  
v listu Financial Times (FT) tvrdí, že střední a 
východní Evropa jen těžko může jít vlastní 
cestou prosperity bez ohledu na to, že zbytek 
světa se potýká s problémy. Freeman se rov-
něž zúčastnil konference Euromoney ve Vídni, 
kde přednesl podobné názory, jaké řekl FT.  

Pravidla pro spotřebitelské úvěry 
Evropský parlament schválil nová jednotná 

pravidla pro poskytování spotřebitelských 
úvěrů ve výši 200 eur (5200 Kč) až 75 tisíc 
eur (1,95 mil. Kč) v EU. Půjčky na pračku, 
televizi či auto by tak měly zlevnit a pro české 
spotřebitele by měly být dostupnější i úvěry ze 
zahraničí. Každý úvěr navíc bude možné spla-
tit předčasně bez větších sankcí a od smlouvy 
bude možné odstoupit během prvních 14 dnů. 
Nová pravidla se týkají pouze spotřebitelských 
úvěrů, nikoliv hypoték a dalších půjček a ani 
ne kreditních karet. Pokud legislativu schválí 
členské státy, měly by ji do svých právních 
řádů převést nejpozději do konce roku 2009.  

Laptopy a on-line bankovnictví 
Zhruba 75 % uživatelů přenosných počítačů 

využívá své PC k on-line správě svého ban-
kovního účtu a 70 % přes internet alespoň 
jednou týdně nakupuje. Vyplývá to z prosinco-
vého průzkumu výrobce čipů Intel mezi uživa-
teli v devíti evropských zemích včetně ČR.  

Thomson převezme Reuters  
Plán kanadské vydavatelské společnosti 

Thomson Corp. na převzetí mediální agentury 
Reuters za 8,7 mld. GBP (296 mld. Kč) bude 
zřejmě dovršen až počátkem druhého čtvrtletí. 
Musí se totiž počkat, až transakci schválí anti-
monopolní orgány Evropské unie a USA. 
Spojením, které bylo oznámeno loni v květnu, 
vznikne největší světový poskytovatel finanč-
ních informací. 

EKONOMIKA 

o intradenní 4 % – a jen jako zázrakem nakonec i tento strašidelný výkyv odpoledne vyrovnala. To 
jen dokazuje neuvěřitelnou volatilitu, která zřejmě bude pokračovat, protože ani Bushův „zá-
chranný plán“ za 150 mld. dolarů (1 % HDP) americké trhy nepřesvědčil. Po několika oživovacích 
pokusech opět večer vyslaly negativní signál, a to přestože index spotřebitelské důvěry Michigan-
ské univerzity v lednu vzrostl o 5 bodů na 80,5 bodu (trh čekal spíše ještě další pokles). Množí se 
názory, že trhy zřejmě vstoupily do klesajícího neboli medvědího trendu. Po šesti růstových letech 
je to změna, na kterou si investoři budou zpočátku asi těžko zvykat. 

(Pokračování ze stránky 1) 
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OPEC zvýší těžbu ropy dle potřeby 
Organizace zemí vyvážejících ropu (OPEC) 

se v únoru nebo v březnu rozhodne pro zvýše-
ní ropné těžby, pokud to bude potřeba. Teď 
jsou ale dodávky suroviny na světový trh do-
statečné a na pohyb cen mají největší vliv 
spekulanti, uvedl generální tajemník organiza-
ce Abdalláh Badrí. Z toho, že se ropa tento 
měsíc vyšplhala i nad 100 USD, viní OPEC 
faktory, které nemá pod kontrolou. Ministři 
kartelu nejčastěji jmenují spekulace na rop-
ném trhu a napětí na světové politické scéně. 

Merrill Lynch posílí základní kapitál  
Americká investiční banka Merrill Lynch & 

Co. se dohodla se skupinou investorů na posí-
lení základního kapitálu o 6,6 mld. USD 
(114,6 mld. Kč). Banka se snaží posílit kapitál 
kvůli miliardovým ztrátám způsobeným špat-
nými sázkami na hypoteční trh.  

Hedgeové fondy přitahují 
Světové hedgeové fondy loni od investorů 

získaly rekordní sumu 194,5 mld. USD,  
o 54 % více než v roce 2006. Celkový objem 
peněz ve více než 10 tisících těchto fondech 
tak dosáhl 1,87 bil. USD, sdělila výzkumná 
firma Hedge Fund Research, která vývoj  
v tomto odvětví monitoruje. Na konci roku se 
však tempo přílivu peněz do fondů zpomalilo 
na 30,4 mld. USD, což byla jen asi polovina 
čtvrtletního průměru za první tři čtvrtletí.  

Bank of America chce Countrywide 
Finanční ústav Bank of America vede jedná-

ní o převzetí hypoteční banky Countrywide 
Financial (8 USD, 51,37%), která se kvůli 
nepříznivému stavu na trhu bydlení v USA a 
krizi na úvěrových trzích ocitla ve vážných 
existenčních problémech. Ve své elektronické 
verzi o tom informoval list The Wall Street 
Journal (WSJ), ani jedna z bank nicméně in-
formace zatím nekomentovala. 

Jednotná evropská platební zóna 
Jednotná evropská platební zóna (SEPA – 

Single European Payment Area), která v rámci 
EU, Norska, Švýcarska a Islandu sjednocuje 
základní platební nástroje, odstartuje už za 
týden. Sjednocení bezhotovostních plateb, 
inkasa, hotovostních plateb a plateb kartou by 
mělo přinést finanční úspory nejen pro občany 
a podniky, ale i pro samotné banky.  

Přestože se jednotná platební zóna týká 
pouze plateb v eurech, její přínos by měli 
pocítit i Češi, kteří si na euro budou muset 
ještě několik let počkat. Jde například o rych-
lejší převody peněz do zahraničí. Zatímco 
dosud na ně české banky měly šest dní, nyní 
by to měl být jenom jeden den. Evropané 
budou moci například platit inkaso či účty  
z jediného účtu ve všech státech unie. A hlav-
ně za stejné poplatky, jako by šlo o klasický 
„domácí“ platební styk. Stejné je to i u plateb-
ních karet. Jednu kartu bude možné využívat 
ve všech státech EU za stejné poplatky jako  
v místě svého bydliště.  

Novela zákona o podnikání na kapitálovém trhu  
Novou evropskou směrnici o trzích finančních 

nástrojů MiFID, která například ukončí monopol 
národních burz na obchodování s akciemi, ve 
středu na svém zasedání schválila vláda. Směrnici 
musí ještě schválit parlament a podepsat prezident. 
Dopad směrnice je velmi rozsáhlý a v ČR se má 
týkat většiny zákona o podnikání na kapitálovém 
trhu. Podle předkladatele, ministerstva financí, se 
jedná o jednu z nejrozsáhlejších legislativních 
změn na finančním trhu. Směrnice v podstatě 
vytváří jednotný evropský trh pro akcie, komodity 
a finanční deriváty. Zahraniční média ji považují 
za jednu z největších událostí v ekonomice unie za několik posledních let. Podle náměstka ministra 
financí Milana Šimáčka je cílem směrnice lepší fungování celoevropského trhu s investičními 
nástroji a odbourání zbytečných překážek při přeshraničním nabízení investičních služeb a zároveň 
příliš nezatížit účastníky trhu. Účinnost schválené normy předpokládá MF od poloviny letošního 
roku. U účastníků kapitálového trhu, zejména obchodníků s cennými papíry, investičních zpro-
středkovatelů a organizátorů trhů, vyvolá novela potřebu provedení řady změn a úprav. „Podle 
našich informací se finanční instituce na změny vyvolané novelou připravují intenzivně již řadu 
měsíců, takže schválení zákona pro ně nebude rozhodně novinkou,“ řekl Šimáček. V EU vstoupila 
směrnice v platnost od loňského listopadu, ČR ovšem s dalšími zeměmi mají zpoždění. 

Stát bude moci poskytnout dotaci garančnímu fondu makléřů  
Stát bude moci poskytovat dotace Garančnímu fondu obchodníků s cennými papíry na vyplácení 

klientů zkrachovalých makléřských firem. Fond totiž na to nemá dostatek peněz. Umožňuje to 
vládní novela zákona o podnikání na kapitálovém trhu, kterou schválil Senát. Nyní ji ještě dostane 
k podpisu prezident republiky.  

BANKY 

Zlevnění hypoték je daleko 
Spekulovat, že hypotéky v dohledné době 

opět zlevní, se ukazuje jako omyl. Bankéři tipu-
jí, že příští rok budou úroky ještě výš než dnes. 
Důvodem je vysoká inflace, kvůli níž bude 
centrální banka držet úrokové sazby vysoko i 
příští rok. Nejběžnější hypotéka zafixovaná na 
pět let, jakou banky loni nabízely s úrokem 
kolem 5 %, podražila už o půl procenta a tento 
trend bude pokračovat.  

„Příští rok touto dobou se úroky na takové 
hypotéce můžou pohybovat kolem 6,5 %,“ tvrdí 
Pavel Kühn, zástupce ředitele úseku pro hypoteční bankovnictví České spořitelny. Nové odhady 
jsou vyvolané tím, že inflace brzy překročí 6 %, což je nejvíc za devět let. Prognózy bankéřů je 
dobré vzít v úvahu při rozhodování o tom, na jak dlouho dopředu si v bance domluvit úrokovou 
sazbu. Mají-li úroky jít letos i příští rok vzhůru, finanční poradci doporučují ukotvit úrok až na pět 
let, což také dělá nejvíc lidí. Zvláště v situaci, kdy sazby u kratších fixací rostou nejvíc a jsou už 
skoro stejné jako úroky „zmrazené“ na pět let.  

Studentský účet G2 od Komerční banky  
KB navázala exkluzivní spolupráci se společností GTS, která vydává studentské karty ISIC. 

Všem novým majitelům studentského účtu G2 KB přispěje 200 Kč na pořízení této karty.  

SOLUS: 11,3 miliardy korun po splatnosti 
Negativní registr klientských informací SOLUS uzavřel historicky rekordní rok své existence. 

Ke konci roku 2007 registr obsahoval informace o takřka 582 tisících spotřebitelů, kteří mají nebo 
v uplynulých třech letech měli problémy se splácením svých závazků. Celkem využívá služby 
registru 25 společností z různých oborů podnikání. Celkem SOLUS obsahuje více než 907 tisíc 
záznamů o takřka 582 tisících spotřebitelů. Zatímco ještě ke konci května činily pohledávky po 
splatnosti za dlužníky evidovanými v negativním klientském registru SOLUS necelých 9,5 mld. 
Kč, ke konci roku to již bylo 11,299 mld. Kč. Počet dotazů do úvěrového registru se v roce 2007 
zvýšil o 53 % na 3,012 milionu. Hlavním důvodem je nárůst členské základny sdružení.  

KAPITÁLOVÝ TRH 
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Inflace v EU v prosinci na 3,2 %  
Míra inflace v zemích Evropské unie v pro-

sinci činila 3,2 %, a zvýšila se tak z listopado-
vých 3,1 %. Oznámil to Eurostat. Jen za prosi-
nec se ceny zvýšily o 0,4 %. Inflace v eurozó-
ně zůstala na 3,1 %, proti listopadu ceny 
vzrostly také o 0,4 %. 

Bankéři jednali o střední Evropě  
Pod názvem Euromoney Conference pro-

běhlo ve Vídni dvoudenní bankovní fórum 
zemí střední a východní Evropy. Již třináctého 
ročníku této významné akce mezinárodního 
finančního života se zúčastnily stovky předsta-
vitelů bank, burz a dalších finančních institucí, 
včetně guvernérů centrálních bank i vládních 
činitelů řady zemí. Na konferenci se akredito-
valo přes 1200 účastníků. Jednali o aktuálním 
vývoji ekonomik středoevropských zemí, 
zejména pak jejich rozpočtů. Zabývali se také 
situací na finančních trzích, včetně vývoje 
kurzů jednotlivých měn, inflačními tlaky a 
dalšími možnými hrozbami pro trhy států 
střední a východní Evropy. Předmětem jedná-
ní byl i vztah politiky a ekonomiky, úvěrové 
otázky, zahraniční investice a energetika.  

Citigroup poprvé ve ztrátě  
od svého vzniku 

Největší americká bankovní skupina Citi-
group utrpěla ve čtvrtém čtvrtletí v důsledku 
krize hypoték první ztrátu od svého vzniku  
v roce 1998. Společnost si však posílí základní 
kapitál sumou nejméně 14,5 mld. USD od 
skupiny investorů včetně saúdského prince 
Valída bin Talála. Citigroup je jednou z největ-
ších obětí krize na trhu hypoték v USA a po-
dobně jako další americké banky shání nové 
peníze zejména od bohatých asijských inves-
torů. Čistá ztráta Citigroup dosáhla za posled-
ní čtvrtletí loňského roku 9,83 mld. USD (asi 
170 mld. Kč), což byl téměř dvojnásobek 
odhadů analytiků. Před rokem měla společnost 
čistý zisk 5,13 mld. USD. Citigroup také 
oznámila, že kvůli ztrátám z investic sníží 
výplatu dividendy o 41 %, což jí ušetří přes  
4 mld. USD. Do ztráty banku srazily odpisy 
investic do hypotečních nástrojů v celkové 
sumě 18,1 mld. USD; také se jí o více než  
4 mld. USD zvýšily úvěrové náklady.  

Bankovky 1 euro a 2 eura nebudou 
Bankovky v nominální hodnotě jednoho a 

dvou eur se zavádět nebudou, tedy přinejmen-
ším v nejbližší době. Evropská centrální banka 
se totiž rozhodla, že přes naléhání zaznívající 
v poslední době zejména z Francie nehodlá 
začít bankovky této hodnoty tisknout. Dosud 
nejmenší eurovou bankovkou je pětieurovka, 
zbytek pak pokrývají mince v hodnotách od 
dvou eur níže.  

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

Aviva opět nosí přilby 
 I v roce 2008 Aviva životní pojišťovna podpo-

ruje používání lyžařských přileb při zimních 
sportech. Pro letošní rok vybavila vybrané lyžař-
ské školy v českých horských střediscích přilba-
mi pro děti a dospělé, které budou klienti těchto 
škol využívat v rámci výuky lyžování. Poranění 
hlavy jsou v České republice jednou z nejčastěj-
ších diagnóz při zraněních a úmrtnost při poraně-
ní hlavy je minimálně pětkrát vyšší než u zranění 
ostatních. Používáním lyžařské přilby je možné 
zabránit až 85 % poranění hlavy a mozku při zimních sportovních aktivitách. „Hlavním posláním 
životního pojištění je krytí rizik v závažných životních situacích, které souvisejí se zdravím nebo 
lidským životem. Lyžařská přilba také pokrývá určité riziko poškození našeho zdraví nebo života. 
A právě v tom vidíme spojení a podobnost mezi životním pojištěním a lyžařskou přilbou. Jediný 
rozdíl je v tom, že na lyžařskou přilbu si každý může sáhnout. Aktivní podporou nošení lyžařských 
přileb demonstrujeme přímou ochranu zdraví či přímo lidského života,“ komentuje aktivitu pojiš-
ťovny Aviva její marketingový manažer Milan Starý. 

Pojišťovna QBE má v Česku organizační složku  
Pojišťovací a zajišťovací společnost QBE Insurance Group Limited má od 1. ledna 2008 v České 

republice svou organizační složku, jejímž prostřednictvím poskytuje neživotní pojištění, informo-
val vedoucí organizační složky Marian Bátovský. QBE na českém pojistném trhu působí prostřed-
nictvím makléřských společností v pojištění průmyslu a podnikatelských rizik.  
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Půjčky.cz – informace o finančních produktech na internetu 
Do provozu byla uvedena doména www.pujcky.cz. Na této adrese spustila společnost Elephant 

Orchestra informační centrum pro zájemce o půjčky a hypotéky, kde mohou najít potřebné infor-
mace. Pro uživatele se tak otevírají nové možnosti, jak získat celkový přehled o nabídce finančních 
produktů na českém trhu nebo také jak zadávat žádosti o půjčky a hypotéky přes internet.  

Stavební spořitelna ČS překročila hranici 15 miliard korun na úvěry 
Stavební spořitelna České spořitelny v roce 2007 sjednala více než 40 tisíc úvěrů. Celkem půjčila 

SSČS klientům 15 mld. Kč, což je doposud nejlepší výsledek.  Počet úvěrů na bydlení se tak mezi-
ročně zvýšil o 19 %, objem úvěrů o 70 %. Průměrná výše úvěru v loňském roce přesáhla hranici 
370 tisíc Kč, v meziročním srovnání jde o 42% nárůst. 

Raiffeisen půjčila 7 miliard korun 
Raiffeisen stavební spořitelna svým klientům půjči-

la v roce 2007 na bydlení prostřednictvím úvěrů více 
než 7 mld. Kč. Oproti roku 2006 tak jde o téměř  
29% nárůst. RSTS zaznamenala i významný nárůst 
cílových částek u nových smluv včetně navýšení. 
Celková suma u tohoto ukazatele činila ke konci 
prosince 2007 téměř 31,6 mld. Kč, což představuje 
meziroční nárůst o 94 %.  

Volksbank CZ v roce 2008: Měníme logo 
Během roku 2008 dojde k postupnému rebrandingu Volksbank. Změna loga se týká celého kon-

cernu Volksbank, tedy kromě ČR také Rakouska a dalších zemí střední a východní Evropy, kde 
Volksbank působí. Jedná se o razantní změnu, nadále zůstává zachována tvarová typologie a zá-
kladní barevnost značky Volksbank. Nové logo bude průběžně začleněno do všech používaných 
materiálů, redesign prodejních míst bude probíhat postupně a celá „proměna“ bude dokončena do 
konce roku 2008. Změna loga (v souvislosti s ním i písma a firemní grafiky) nebude ve Volksbank 
CZ ale natolik markantní jako například na Slovensku, kde přináší zásadní změnu pro sesterskou 
Ľudovou banku, která byla přejmenována na Volksbank Slovensko.  
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